

Parents/Relatives Resource Centre (PRC)

家長／親屬資源中心

(Service Brief)

(服務簡介)

Service Objectives

At present, there are a total of 19 subvented Parents / Relatives Resource Centres (PRCs), five of which have been set up with specialised ethnic minority (EM) units. Its objective is to provide community support for the parents and relatives / carers of persons with disabilities. With assistance from staff of the centre, parents and relatives / carers would learn how to take care of their family members with disabilities or with difficulties on upbringing, exchange experience and establish mutual support. The service would help parents or other family members / relatives / carers to accept their family members with disabilities or with difficulties on upbringing, strengthen the function of family and help parents and relatives / carers to cope with the difficulties and pressure in taking care of their family members with disabilities or with difficulties on upbringing.

PRCs with specialised EM units¹ will also provide tailored services for EM service users in view of their language barrier and cultural difference to facilitate and encourage their use of community services to meet their needs and to promote social inclusion.

服務目的

現時全港共有十九間由社署津助的家長／親屬資源中心，其中五間附設有少數族裔專屬單位(專屬單位)，為殘疾人士的家長及親屬／照顧者提供社區支援，讓有需要的家長及親屬／照顧者在中心職員的協助下認識如何照顧有殘疾或成長困難的家屬，交流經驗及互相支持。有關服務可協助家長及其他家庭成員／親屬／照顧者接納有殘疾或成長困難的家屬，並增強家庭的功能，幫助家長及親屬／照顧者應付在照顧有殘疾或成長困難的家屬方面所遇到的困難及壓力。

附設有少數族裔專屬單位的家長／親屬資源中心¹會因應少數族裔的語言障礙和文化差異情況，為他們制定適合的服務，以鼓勵他們使用社區服務來滿足需要及促進社會共融。

¹ EM service users not living in the districts served by PRCs with specialised EM units may still make use of the services of those PRCs if so preferred. Or they may choose to use the PRC with specialised EM units in the nearby districts. Regardless of the provision of specialised EM units, all PRCs shall provide non-discriminatory services for EM service users.

¹ 如少數族裔服務使用者的居住地區的家長／親屬資源中心並未附設少數族裔專屬單位，他們仍可以就其意願使用所住地區的家長／親屬資源中心，他們亦可選用鄰近地區有附設少數族裔專屬單位的家長／親屬資源中心。所有家長／親屬資源中心均會為少數族裔服務使用者提供所需服務。

Target Group

Parents, relatives and carers of persons with disabilities

服務對象

殘疾人士的家長及親屬／照顧者

Nature of Service

The services include:

- Support services such as individual, group and mass activities;
- Resource materials; and
- Community education programmes

服務性質

服務包括：

- 支援服務，例如個別、小組及大型活動
- 資源資料
- 社區教育活動

Application Procedure

Application can be made directly to the service units. The application is free of charge.

申請手續

可直接向家長／親屬資源中心申請，有關申請不會收取任何費用。

Social Welfare Department
Rehabilitation and Medical Social Services Branch
May 2020

社會福利署
康復及醫務社會服務科
2020年5月